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Bak község Önkormányzat Képviselő-testülete
8945 Bak, Rákóczi u. 2/A.

JEGYZŐKÖNYV

Készült: Bak község Önkormányzat Képviselő-testületének 2017. november 23. napján a
Göcsej Kapuja Bak Általános Iskola étkező helyiségében (Bak, Rózsa u. 33.) 1805

órai kezdéssel megtartott nyílt ülésről és közmeghallgatásról.

Jelen vannak:
- Molnár Károly polgármester
- Balogh Elemér alpolgármester
- Bohárné Kocsis Szilvia települési képviselő
- Pál Tihamér István települési képviselő
- Toplak Tiborné települési képviselő
- Simon Dezsőné települési képviselő
- Török Lászlóné települési képviselő.

Tanácskozási joggal:
- Császár László jegyző.

Bak község lakossága részéről megjelent: 47 fő.

Molnár Károly, polgármester köszönti az ülésen megjelenteket, megállapítja, hogy a
képviselő-testület határozatképes, mivel a megválasztott 7 fő települési képviselőből 7 fő
jelen  van.  Elmondja,  hogy  a  jegyző az  ülésen  nem  tud  részt  venni,  megbízása  alapján
Leitnerné Nagy Judit pénzügyi csoportvezető helyettesíti. Jegyzőkönyvvezetésre Horváth
Andrásnét kéri fel, melyet a képviselő-testület 7 igen szavazattal elfogadott. A továbbiakban
javaslatot tesz, hogy az alábbiak szerint történjen az ügyek tárgyalása – amelyet a javaslattal
egyetértve a testület 6 igen szavazattal ellenszavazat és tartózkodás nélkül – az alábbiak
szerint fogad el:

1. Beszámoló az Önkormányzat 2017. évben elért eredményeiről, a 2018. évi
célkitűzésekről.

2. Közérdekű lakossági észrevételek, ötletek, javaslatok.

Napirendek tárgyalása:
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1. Beszámoló az Önkormányzat 2017. évben elért eredményeiről, a
2018. évi célkitűzésekről.

Molnár Károly polgármester: Felkéri Bohárné Kocsis Szilvia képviselőt, hogy ismertesse
a napirendhez kapcsolódóan készített bemutatót.

Bohárné Kocsis Szilvia települési képviselő: Az elmúlt időszakban elért eredményekről, a
tervekről jelen jegyzőkönyv 1. számú melléklete szerint számol be.

Molnár Károly polgármester: Mivel a közmeghallgatás egy testületi ülés keretében kerül
lebonyolításra, elmondja, hogy megérkezett a Hivatal udvarára a szociális célú tűzifa, a
médiákban megjelent hírek alapján a várható kérelmek is beérkeztek, jó lenne azt
karácsonyig kiosztani, ezért kéri a képviselő-testületet, hogy a kérelmek beadási határideje
december 1. napjára módosításra kerüljön.

Mivel a napirenddel kapcsolatban további kérdés, hozzászólás
nem merült fel, Bak község Önkormányzati Képviselő-testülete 7
igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül megalkotta
12/2017. (XI. 27.) önkormányzati rendeletét a szociális célú tűzifa
támogatási ellátás helyi szabályairól szóló 11/2015. (XII. 02.)
önkormányzati rendelete módosításáról, amely jelen jegyzőkönyv
2. számú mellékletét képezi.

Molnár Károly polgármester: Elmondja, hogy a korábbi években megindított
telekalakítási eljárásnak ismét nekiveselkedünk, mint közvetítők. Egy Székesfehérvári
vállalkozó jelezte, hogy vállalja a telkek közművesítését. Reméli, hogy a
földtulajdonosokkal meg tudnak egyezni. Pályázati szempontból a 2017. év az egyik
legeredményesebb volt, reméli, hogy jövőre is lesznek hasonló lehetőségek.

2. Közérdekű lakossági észrevételek, ötletek, javaslatok.

Soós Ferenc: Miért nem lehet ezt a konyhát felújítani, hogy rendes konyha legyen, akár
lakodalmakat is lehessen itt tartani.

Molnár Károly polgármester: Az iskola konyha felújítására pályáztunk, mint
melegítőkonyhára. A közétkeztetésben járatosak adatai alapján minimum 400 adag esetén
lehetne gazdaságosan működtetni a konyhát.

Soós Ferenc: Nem jó a mostani étel minősége.
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Molnár Károly polgármester: Ha lesz 300 iskolás és 100 óvodása, akkor lehet a
főzőkonyhát visszaállítani.

Soós Ferenc: Miért nem fizet adót az a vállalkozó, aki traktorral, meg kombájnnal jár a
hegyi úton és tönkreteszi azt, aki meg biciklivel jár, az fizet.

Molnár Károly polgármester: A vállalkozók iparűzési adót fizetnek, jóval többet, mint
amit mi befizetünk egy pince után. Az agrárvállalkozók elég sok iparűzési adót fizetnek.

Balogh Elemér alpolgármester: Kicsi az 5.000,- Ft összegű adó, amit a hegyi ingatlanokra
vetett ki az önkormányzat. Ezt az összeget mindig az útra költik. Éveken keresztül a Baki
Hegyi Alapítványba rendszeresen csak negyven ember fizetett, ez kevés volt az út
felújítására. Személy szerint kevesli az 5.000,- Ft-ot. A mezőgazdasági vállalkozók az
Alapítványba is tesznek pénzt. Kéri, hogy a személyi adójából is minél többen ajánlják fel
az 1 %-ot.
A faluház felújítása kb. 100 m Ft lesz. Reméli, hogy a következő 25 évben nem kell majd
felújítani a Faluházat. Az emelet 99 %-ban kész, az ablakok cseréje után sor kerül a falak
festésére, az új hajópadló lerakása folyamatban van. Megújul a bútorzat, új székek is
lesznek.

Balogh Sándor: Lövei pincéjétől az út megszűnik? Ott semmi felújítás nem volt. Az iskola
előtti fekvőrendőr előtt csak két méterre lassítanak le az autók.

Pál Tihamér István települési képviselő: A Táncsics utcai fekvőrendőr felszedése
szívügye volt, annak ellenére le lett szavazva, hogy a fekvőrendőrrel kapcsolatban
aláírásgyűjtés is volt. A bontás után azt az iskolaihoz fel lehetett volna hozni.

Balogh Elemér alpolgármester: A januári ülésen majd napirendre tűzzük a fekvőrendőr
kérdését. A külső hegyi út javítását a jövő évi költségvetés terhére tudnánk olyan módon,
hogy mészkővel kikövezzük azt. Sokkal több pénz kellene a hegyi útra, ha lenne miből.

Poller Zoltán: Forgalomszervezési okokat kellene megfontolni és az iskolánál
egyirányúsítani az utat.

Németh István: A buszmegállók mikorra lesznek meg, milyenek lesznek? Csak az iskoláig
meg a járda, meg kellene csinálni végig. Az iskolánál a fákat miért nem vágják le?

Molnár Károly polgármester: A járdánál a hidegaszfalt bevált, jövőre betervezzük. A
buszvárók kivitelezése az idén elkezdődik. A Kossuth utcai várónál az árok rendezése
megtörtént. Olyan buszvárók készülnek, amelyet a Közútkezelő engedélyezett.

Kovács Lajos: Elindult egy mozgalom a faluban, a templom ablakainak színes üvegre való
cseréje ügyében. Egy család egy ablakot vállalt. A többivel mi lesz, legyen meg mind a hat,
amelynek költsége 15 m Ft körül lesz. Amilyen a község, olyan a templom is. A falué a
templom. Arra kér mindenkit, hogy fogjunk össze, hogy összejöjjön az ablakok cseréjére a
szükséges összeg. Az egyházközség számlájára lehet az adományokat befizetni.
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Molnár Károly polgármester: 14 évvel ezelőtt 80 m Ft-ot költöttek a templomra. Az
Örökségvédelem képviselője megnézte a templomot. Legyenek először engedélyezési tervek
az ablakokra. Ezt követően kerülhet sor a kivitelezési tervek, a költségvetés bekérésére. A
település plébánosát kellene első körben megkeresni, helyi körben elindítani.

Bohárné Kocsis Szilvia települési képviselő: Jó szívvel ajánlja a Baki Lányok Asszonyok
Klubhelyiségét különféle rendezvények megtartására. Az épület 60-70 fő elhelyezését tudja
biztosítani különféle rendezvényekre, jól felszerelt konyhával.

Kerkai Anna: A Kossuth utcán, a házuk előtt nagy esőzéskor majdnem a házukat elviszi a
víz. Van-e lehetőség a vízelvezetés megoldására? Az árok egy pillanat alatt megtelik.

Molnár Károly polgármester: A Közútkezelőnek jeleztük írásban a problémát. Sárhidán
elvégezték az árkolást, hamarosan megtörténik itt is.

Kerkai Anna: A felső dombokról lefolyó sár ellen nem tudunk mit tenni?

Molnár Károly polgármester: A földhasználókkal megvizsgáljuk ennek a lehetőségét.

Kerkai Ferencné: Nincs  szintezve  az  árkolás.  A  Boronyák-közből  nem  folyik  el,  mert  le
van szakadva a híd. Kérdezi, hogy nem kaphatna-e 60 literes kukát.

Molnár Károly polgármester: Kérje a 60 literes kukát, írja le, elbíráljuk, ha jár, megkapja,
ha nem akkor megindokoljuk, hogy miért nem.

Balogh Elemér: Az az elképzelés, hogy súlyra fogják a szemetet gyűjteni, akkor
megoldódik ez a kérdés.

Bohárné Kocsis Szilvia települési képviselő: Az új benzinkúthoz tessenek menni tankolni,
hogy az iparűzési adó ide jöjjön.

Molnár Károly polgármester: A 2016-2017. évben kb. 16 család költözött a faluba, 32
fővel nőtt a település lakossága.

Szabó Barbara: A sportpálya körüli terület egy ugar.

Molnár Károly polgármester: Gyakorlókertként működött, fel lesz szántva, le lesz
hengerelve.

Szabó Barbara: A sportpályához kellene pad.

Molnár Károly polgármester: Tavaszra megígéri.

Bohárné Kocsis Szilvia települési képviselő: Ezt raklapból meg lehet csinálni.
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Mivel a napirendhez kapcsolódóan további javaslat és észrevétel nem hangzik el, a
polgármester a közmeghallgatást 1925 órakor bezárta.

k.m.f.

             Molnár Károly Császár László
              polgármester      jegyző


